

Appointments, Promotions and Departures

During the last year there were a total of 398 appointments within the Department, 30% (119/398) were francophones. Francophone appointments represented 27% of rotationals and 35% of non-rotationals.

Francophones and anglophones were both promoted at a rate of 4.8%.

The level of francophone departures has slightly increased over last year, being now 5.4% as opposed to 5%. With the anglophones the level has shifted from 6% to 4.4%. See table VII.

During the next year, the Department will be receiving additional employees from the former Department of Industry, Trade and Commerce, as well as others from the Canadian International Development Agency. According to forecasts it would appear the arrival of these new employees will not have a positive effect on the increase of francophone representation. Taking into consideration the decreases during the past two years of francophone representation in the Foreign Service officer category, the Department is presently studying the situation and recommendations will be made to senior management to obtain a francophone representation which approaches the Canadian reality.

Nominations, Promotions et Départs

Au cours de la dernière année, le Ministère a effectué 398 nominations dont 30% (119/398) étaient des employés francophones. Les nominations accordées à des francophones représentent 27% dans le groupe permutant et 35% dans le groupe non permutant.

Les francophones et les anglophones ont été promus dans une proportion égale, soit 4.8%.

Le taux de départs chez les francophones est légèrement supérieur à l'an dernier. Il passe de 5% à 5,4%. Chez les anglophones, le taux passe de 6% à 4,4%. Voir tableau VII.

Au cours de la prochaine année, le Ministère continuera d'accueillir un certain nombre d'employés venant de l'ancien ministère de l'Industrie et du Commerce ainsi que certains employés venant de l'Agence canadienne de développement international. Selon les prévisions établies, il semble que l'arrivée de ces nouveaux employés n'aura pas d'effet positif sur l'augmentation de la représentation francophone. Compte tenu des baisses subies depuis deux ans, chez les agents du service extérieur quant à la représentation francophone, le Ministère étudie présentement la situation et des recommandations seront formulées à la haute direction en vue d'atteindre une proportion de francophones qui se rapproche davantage de la réalité canadienne.